
Pod težo rublja
Delničarjem Gorenja
šest centov dividende,
prihodke nižajo negativni
učinki tečajnih razlik
in nižji prihodki

SREČKO KLAPŠ
Delničarji Gorenja so na včerajšnji
skupščini z veliko večino sprejeli vse v
sklicu predlagane sklepe, zato niso gla-
sovali o nasprotnem predlogu malega
delničarja Marka Grobelnika o za
devet centov višji dividendi. Tako bodo
delničarjem od 4,2 milijona evrov bi-
lančnega dobička razdelili 1,4 milijona
evrov, preostalih 2,7 milijona evrov do-
bička pa ostaja nerazporejenega. Izgla-
sovali so tudi višje prihodke članom
nadzornega sveta, ki bodo poslej sicer
prejemali nižjo sejnino v višini 275
evrov, a bo osnovno plačilo za njihovo
delo vredno 15.000 evrov letno, pred-
sednik nadzornikov Marko Voljč pa si
lahko obeta še do 7500 evrov doplači-
la. Nadzorniki Gorenja, ki jih je lani še
vodil Uroš Slavinec, so prejeli skupaj
151 tisoč evrov izplačil, še tisočaka
več neto pa je lani zaslužil predsednik
uprave Franjo Bobinac. Po Voljčevem
mnenju si uprava, ki je lani kljub pre-
tresom v Ukrajini in tečajnim niha-
njem v Rusiji poslovala z 1,2 milijona
evrov čistega dobička, zasluži nagra-
do v višini 3,5-kratnika mesečne plače.

Bobinac je v nagovoru delničarjem
dejal, da so jim neugodne tečajne raz-
like odnesle 40 milijonov evrov pri-
hodkov, prihodki pa so presegali 1,2
milijarde evrov. Na dobičkonosnost
vplivajo tudi obresti, ki jih plačujejo
za kredite, zato znižujejo zadolženost,
ki znaša okoli 332 milijonov evrov, in
spreminjajo strukturo posojil v dolgo-
ročne. "Za zdaj kaže tudi, da z oceno
valutne zaščite v rubljih pri tečaju 85
rubljev za evro, ki smo jo sklenili fe-
bruarja, nekaj izgubljamo," je pojasnil
Bobinac in dodal, da so za letos načr-

tovali nižje prihodke (-2,4 odstotka) in
minimalni pozitivni izid, ki pa ga bo
ob 1,6 milijona evrov izgube v prvem
četrtletju težko doseči. Ker so prihodki
padali hitreje od možnosti upravljanja
z delovno silo, so v prvem četrtletju v
dogovoru s sindikati poslali na čaka-
nje na domu 150 delavcev, ki pa so jih
v juniju že poklicali nazaj. Gorenje
skupaj zaposluje še več kot 10.253 ljudi,
od tega 6385 v Sloveniji, kar je neko-
liko več kot lani. Prihodke povečujejo
tudi s prodajo izdelkov z višjo dodano
vrednostjo, za kar so ponovno anga-
žirali zvenečo oblikovalsko ime, ki
ga bodo razkrili ob predstavitvi nove
linije. Čeprav se zaveda, da dividende
niso visoke, je opozoril na rast delnice
Gorenja lani in letos, tako na ljubljan-
ski kot na varšavski borzi.

Franjo Bobinac: "Za zdaj
kaže, da z oceno valut-
ne zaščite v rubljih pri
tečaju 85 rubljev za evro
izgubljamo."

Mali delničar Božo Štor je Bobinca
vprašal, ali zaradi zaostajanja za načrti
razmišljajo o znižanju sponzorskih
sredstev. Bobinac mu je odgovoril, da
nordijska reprezentanca dobi 400 tisoč
evrov, rokometni klub Gorenje pa 800
tisoč evrov letno, v kar je všteta tudi
rokometna šola. Rokometašem so že
znižali sponzorska sredstva z dveh mi-
lijonov evrov letno. Glede na to, da so
pogodbe podpisane, jih med letom ne
morejo revidirati, bodo pa o tem raz-
mislili v letu 2016. Štora je zanimala še
izguba na račun, kot je dejal, napačne
ocene zaščite valutnega tveganja v ru-
bljih. Član uprave Peter Groznik mu je
odgovoril, da trenutno ta znaša pet mi-
lijonov evrov, a da po drugi strani bele-
žijo štiri milijone evrov plusa na račun
močnejšega dolarja. Na skupščini so
bili tudi predstavniki Panasonica, ki
imajo 9,5-odstotni delež in namerava-
jo sodelovanje z Gorenjem še razširiti.
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